
Protokół Nr 29/2017
z posiedzenia Komisji Infrastruktury, Rozwoju Wsi i Rolnictwa

Rady Gminy Miedźno
odbytego w dniu 29 sierpnia 2017 r.

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji:

1. Konrad Puchała – przewodniczący;
2. Dariusz Modliński – wiceprzewodniczący;
3. Grażyna Gorzałka;
4. Ireneusz Kluba;
5. Adam Leśnikowski;
6. Marcin Sznober;
7. Czesław Trzepizur.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:

1. Agnieszka Związek – Sekretarz;
2. Leszek Idasz – Przewodniczący Rady Gminy.
3. Katarzyna  Zawadzka  –  Zastępca  Kierownika  Agencji  Restrukturyzacji  i  Modernizacji

Rolnictwa w Kłobucku (ARiMR);
4. Paweł Hudy – Przedstawiciel Ośrodka Doradztwa Rolniczego. 

Porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia komisji.
2. Informacja  Oddziału  Powiatowego  Agencji  Restrukturyzacji  i  Modernizacji  Rolnictwa

w Kłobucku.
3. Informacja o pracy Ośrodka Doradztwa Rolniczego.
4. Ocena realizacji i stopień zawansowania zadań inwestycyjnych.
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w gminie Miedźno.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji za I półrocze 2017 r.
7. Zaopiniowanie projektów uchwał.
8. Sprawy różne.
9. Zakończenie posiedzenia komisji.

Otwarcia  posiedzenia  Komisji,  powitania  zgromadzonych  oraz  przedstawienia  porządku  obrad
dokonał  przewodniczący Komisji  Infrastruktury,  Rozwoju  Wsi  i  Rolnictwa  –  Konrad  Puchała.
Poinformował,  że w związku z brakiem projektów uchwał do zaopiniowania, punkt 7 porządku
posiedzenia został usunięty. 
Wobec braku uwag członków komisji przewodniczący poddał zmieniony porządek posiedzenia pod
głosowanie.
Głosowało 7 radnych w tym:

✔ głosów „za” - 7
✔ głosów „przeciw” - 0
✔ głosów „wstrzymujących się” - 0

Porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty jednogłośnie.
Porządek posiedzenia po zmianach:

1. Otwarcie posiedzenia komisji.
2. Informacja  Oddziału  Powiatowego  Agencji  Restrukturyzacji  i  Modernizacji  Rolnictwa

w Kłobucku.
3. Informacja o pracy Ośrodka Doradztwa Rolniczego.
4. Ocena realizacji i stopień zawansowania zadań inwestycyjnych.
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5. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w gminie Miedźno.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji za I półrocze 2017 r.
7. Sprawy różne.
8. Zakończenie posiedzenia komisji.

Ad  pkt.  2.  Informacja  Oddziału  Powiatowego  Agencji  Restrukturyzacji  i  Modernizacji
Rolnictwa w Kłobucku.
Z  informacją  oddziału  Powiatowego  Agencji  Restrukturyzacji  i  Modernizacji  Rolnictwa
w Kłobucku (ARiMR) zapoznała zgromadzonych Zastępca Kierownika – Katarzyna Zawadzka. 
Przedstawiła  ona informacje dotyczące struktury organizacyjnej  ARiMR, zakresu działania  oraz
realizowanych przez nią zadań. Informacja ta stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Przewodniczący  Puchała  nawiązując  do  przedstawionych  informacji  zapytał,  jakich  wniosków
do ARiMR wpływa najwięcej.
Kierownik Zawadzka odpowiedziała, że największa liczba wniosków, to wnioski o dopłaty do zbóż
i roślin uprawnych.
Przedstawiciel  Ośrodka  Doradztwa  Rolniczego  (ODR)  Hudy  zaznaczył,  że  uprawy  niektórych
roślin wymagają dodatkowych zezwoleń, a procedury ich uzyskania są długie i skomplikowane. 
Kierownik Zawadzka przypomniała również o możliwości uzyskania dofinansowania na zalesienie.
Poinformowała, że z terenu Gminy Miedźno w roku 2016 wpłynął tylko jeden wniosek dotyczący
udzielenia pomocy na zalesienie oraz jedenaście wniosków kontynuacyjnych. 
Radny Leśnikowski zapytał od czego zależy wysokość dotacji.
Kierownik Zawadzka odpowiedziała, że wysokość dotacji zależy od miejsca, powierzchni oraz tego
co jest uprawiane.
Radny Trzepizur zapytał na jaki okres przyznawane są premie na zalesienie.
Kierownik  Zawadzka  odpowiedziała,  że  obecny  program  przewiduje  jednorazową  dotację  na
zalesienie, natomiast premia kontynuacyjna jest przyznawana na 5 kolejnych lat.
Przewodniczący Puchała poruszył temat procedur związanych z wypełnianiem wniosków o dopłaty
bezpośrednie. Zapytał czy nie są one zbyt skomplikowane, oraz czy ich wypełnianie nie sprawia
rolnikom trudności.
Kierownik Zawadzka odpowiedziała,  że dla osób, które wcześniej  zapoznały się  z instrukcjami
udostępnianymi wraz  z  wnioskami,  wypełnienie  ich  nie  powinno sprawić  większych trudności.
Dodała, że jest wiele możliwości uzyskania pomocy - doradcy ODR oraz firmy zewnętrzne.
Przewodniczący  Puchała  przypomniał,  że  obecny  Program  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich
zaplanowany jest na lata 2014-2020. W związku z tym zapytał, czy są już jakieś informacje lub
przymiarki dotyczące pomocy dla rolników na lata kolejne.
Kierownik  Zawadzka  odpowiedziała,  że  nie  posiada  informacji  na  taki  temat.  Zaznaczyła,
że informacje takie będą dostępne w późniejszym czasie.
Przedstawiciel  ODR  Hudy  dodał,  że  nieoficjalnie  mówi  się  o  oszczędnościach  w  pomocy
przyznawanej rolnikom niż jej rozszerzeniu.
Radny  Leśnikowski  zaznaczył,  ze  dofinansowania  tylko  w  nazwie  są  dla  rolników.  Najwięcej
korzyści z tego tytułu czerpią konsumenci. Dzięki otrzymywanym dotacjom ceny żywności mogą
utrzymywać się na obecnym, niskim poziomie.
Przedstawiciel ODR Hudy zapytał kierownik Zawadzkiej czy posiada jakieś informacje na temat
wprowadzenia od przyszłego roku elektronicznego systemu wypełniania wniosków.
Kierownik Zawadzka odpowiedziała, że do chwili obecnej nie ma takich wytycznych.
Przedstawiciel ODR Hudy dodał, że systemy nie będą w stanie poradzić sobie z ilością wniosków,
terminy  ich  składania  będą  musiały  zostać  wydłużone.  Zaznaczył,  że  przy  tak  dużej  liczbie
wniosków,  składanie  ich  przez  Internet  pochłonie  znacznie  więcej  czasu  i  z  całą  pewnością
przysporzy rolnikom wiele problemów.
Z powodu wyczerpania tematu przewodniczący Puchała przeszedł do kolejnego punktu obrad.
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Ad pkt. 3. Informacja o pracy Ośrodka Doradztwa Rolniczego.
Informację dotyczącą pracy ODR zaprezentował Paweł Hudy. Podsumował on przebieg realizacji
dopłat bezpośrednich oraz planowanych działaniach w związku z Programem Rozwoju Obszarów
Wiejskich  (PROW)  na  lata  2014-2017.  Zapoznał  również  zebranych  z  harmonogramem
planowanych naborów wniosków na dopłaty bezpośrednie dla rolników. Przedstawione informacje
stanowią załącznik nr 2 do protokołu.
Przewodniczący Puchała nawiązując do wypowiedzi przedstawiciela ODR, zapytał czy zdarzają się
błędy w wypełnianych wnioskach.
Przedstawiciel  ODR  Hudy  odpowiedział,  że  są  takie  przypadki,  jednak  każdy  doradca  bazuje
na  informacjach  otrzymanych  od  rolnika.  Zaznaczył,  że  pod wnioskiem również  podpisuje  się
rolnik, a doradca nie jest w stanie sprawdzić czy informacje składane we wniosku są prawdziwe
czy  też  nie.  Dodał  jednak,  że  doradcy  podlegają  ubezpieczeniom  od  odpowiedzialności
za ewentualne błędy. 
Kierownik  Zawadzka  dodała,  że  wielu  rolników  pomimo  rzetelnej  wiedzy,  świadomości
i doświadczenia, wypełnianie wniosków woli powierzyć doradcom.
Przedstawiciel  Hudy  zauważył,  że  wielu  rolników  przychodzi  do  niego  już  z  wypełnionymi
wnioskami. Zależy im wyłącznie na ich sprawdzeniu, upewnieniu się, że są wypełnione poprawnie.
Czasami  chcą  się  doradzić,  porozmawiać.  Przypomniał  również,  że  pomoc  w  wypełnianiu
wniosków jest  odpłatna,  jednak z  drugiej  strony ośrodek organizuje  szkolenia i  wyjazdy,  które
są dla  rolników darmowe.  Wspomniał  raz jeszcze o możliwości  wprowadzenia elektronicznego
wypełniania  wniosków.  Przyznał,  że  jeżeli  okaże  się  to  prawdą,  w  pierwszych  latach  będzie
panował chaos, a sam czas wypełniania znacznie się wydłuży.
W związku z wyczerpaniem tematu przewodniczący Puchała przeszedł do kolejnego punktu obrad.
Ad pkt. 4. Ocena realizacji i stopień zawansowania zadań inwestycyjnych.
Ocenę  realizacji  i  stopień  zaawansowania  zadań  inwestycyjnych  przedstawiła  radnym
Sekretarz – Agnieszka Związek. Przybliżyła ona specyfikę wszystkich inwestycji, których realizacją
aktualnie zajmuje się gmina. Wiele z zaplanowanych prac udało się już zakończyć, inne wymagają
wykonania  dodatkowych  dokumentacji,  inne  zaś  przerosły  możliwości  finansowe  gminy.
Przypomniała, że w pierwszej kolejności realizowane są inwestycje, na których wykonanie możliwe
jest otrzymanie dofinansowania z zewnątrz. 
Zestawienie omawianych inwestycji stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Radny  Sznober  nawiązując  do  przekazanych  informacji  zapytał,  czy  wykonanie  audytu
energetycznego przewidziane jest również w budynku Szkoły w Mokrej.
Sekretarz  Związek  odpowiedziała,  że  zaplanowane  jest  wykonanie  audytu  dla  wszystkich
budynków szkół, również dla Szkoły w Mokrej.
Przewodniczący Puchała podkreślił, że należy dołożyć wszelkich starań tak, aby wykorzystać każdą
możliwość dofinansowania. Poruszył również temat przebudowy DW 491, której realizacja została
wstrzymana.  Poinformował,  że  projekt  przebudowy nie  zakwalifikował  się  do  dofinansowania.
Tym samym Wojewódzki Zarząd Dróg w Katowicach odłożył przebudowę DW 491 biegnącej przez
Gminę Miedźno na kolejne lata.
W związku z wyczerpaniem tematu przewodniczący Puchała przeszedł do kolejnego punktu obrad.
Ad pkt. 5. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w gminie Miedźno.
Informację przygotowaną przez pracownika Urzędu Gminy przedstawił Zdzisław Bęben – członek
komisji.  Poinformował  on  zebranych  o  aktualnym  sanie  bezpieczeństwa  przeciwpożarowego
i  zabezpieczeniach  przeciwpowodziowych  w  Gminie  Miedźno.  Przybliżył  stan  wyposażenia
jednostek OSP oraz liczbę interwencji poszczególnych jednostek.
Informacje te stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 
Przewodniczący  Rady  Idasz  zaznaczył,  że  pomimo  teoretycznie  dobrego  wyposażenia
i  odpowiedniego  sprzętu  –  ciągle  są  jakieś  braki,  które  ujawniają  się  w  trakcie  wyjazdów
ratowniczych.
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Radny  Trzepizur  zauważył,  że  jednostki  położone  najbliżej  akwenów  powinny  wzbogacić  się
w sprzęt ratownictwa wodnego.  
Radny Leśnikowski zauważył, że biorąc pod uwagę obowiązujące wymogi i przepisy to sam zakup
pontonu nie wystarczy – trzeba będzie wyszkolić odpowiednio strażaków, aby mogli oni z nich
korzystać.  Dodał,  że  strażacy OSP muszą  przechodzić  kursy aby móc  uczestniczyć  w  akcjach
ratowniczych. Zauważył,  że od strażaków zawodowych OSP różni się tylko tym, że sama musi
zdobywać środki na działalność i prowadzenie akcji ratunkowych.
W związku z wyczerpaniem tematu przewodniczący Puchała przeszedł do kolejnego punktu obrad.

Ad pkt. 6. Sprawozdanie z działalności Komisji za I półrocze 2017 r.
Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rozwoju Wsi i rolnictwa – Konrad Puchała przedstawił
zgromadzonym Sprawozdanie z działalności Komisji za I półrocze 2017 r., które stanowi załącznik
nr 5 do niniejszego protokołu.

Ad pkt. 5. Sprawy różne.
Z  powodu  wykorzystania  wszystkich  tematów  w  trakcie  trwania  posiedzenia  komisji,  punkt
„Sprawy różne” został pominięty.

Ad pkt. 8. Zakończenie posiedzenia komisji.
Wobec  braku  dalszych  pytań  Przewodniczący  Puchała  zakończył  posiedzenie  komisji
o godz. 16:10.

Protokolant Przewodniczący Komisji Infrastruktury,
             (-) Paulina Kuberska                                      Rozwoju Wsi i Rolnictwa

                                                                                                     (-) Konrad Puchała
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